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Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges enstemmigt med 139 stemmer. 

Formanden: 
Om denne vedtagelse vil der nu blive givet 

meddelelse til justitsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 8: 
Forslag til lov om indfødsrets meddelelse. 
(Fremsat 3/10 84. Første behandling 11/10 

84. Betænkning 25/10 84. Anden behandling 
30/10 84). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 138 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Anden (sidste) behandling af beslutningsfor- 
slag nr. B 1 7: 

Forslag til folketingsbeslutning om folketin- 
gets ombudsmands beretning for året 1983. 

(Fremsat 11/10 84 i betænkning fra rets- 
udvalget. Første behandling 24/10 84). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges enstemmigt med 141 stemmer. 

Formanden: 

Om denne vedtagelse vil der nu blive givet 
meddelelse til folketingets ombudsmand. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Forespørgsel nr. F 2: 
Forespørgsel til udenrigsministeren: 
»Hvilke oplysninger kan udenrigsministe- 

ren give om den udenrigs- og sikkerhedspoli- 
tiske situation?« 

Af Anker Jørgensen (S) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 3/10 84. Fremme 

af forespørgslen vedtaget 10/10 84). 

Formanden: 
Jeg skal efter ønske fastsætte taletiden for 

ordførerne til 15 minutter i første omgang. 

Begrundelse 

Lasse Budtz (S): 
Der er en række årsager til, at socialdemo- 

kratiet i dag har bedt udenrigsministeren om 
at svare på spørgsmålet om, hvilke oplysnin- 
ger han kan give om den udenrigs- og sikker- 
hedspolitiske situation. 

For det første er det meget længe siden, at 
vi sidst havde en bred udenrigspolitisk debat 
her i tinget. Vi har diskuteret sikkerhedspoli- 
tikken meget, men socialdemokratiet finder 
det forkert, at vi ikke også oftere beskæftiger 
os med de mange alvorlige udenrigspolitiske 
problemer. De sidste dage har givet os endnu 
mere at beskæftige os med. Socialdemokrati- 
et finder det tragisk, at det var muligt at gen- 
nemføre attentatet på premierminister Indira 
Gandhi. 

For det andet kan det være opklarende og 
praktisk at få fastslået, umiddelbart før man 
i FN begynder afstemningerne om årets for- 
skellige resolutionsforslag, hvor regeringen 
og folketingets flertal befinder sig. Det er 
ikke sikkert, det er samme sted, men det 
skulle det jo gerne være, og regeringens 
holdning skulle under alle omstændigheder 
gerne være i overensstemmelse med allerede 
vedtagne dagsordener. Vi har bestemt ikke 
indtrykket af, at regeringen altid er det. 

For det tredje kan det godt være en god 
idé at få fastslået nogle hovedlinjer, inden 
folketinget -  som forventet -  nedsætter et ad 
hoc-udvalg til at beskæftige sig med Dan- 
marks sikkerhedspolitik. Det er her, det 


